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PROTOKÓŁ    Nr  II/2006 
z Sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 30 listopada  2006 roku  

w Sali Konferencyjnej Urzędu Gminy Rybno pod przewodnictwem 

Pana Mariana Ligmana  –Przewodniczącego Rady Gminy. 

 
 

Obrady rozpoczęto o godz. 1800 ,  zakończono o godz. 1930. 

Stan osobowy Rady  - 15 radnych  

 

W obradach zgodnie z listą obecności uczestniczyli wszyscy radni.  

 

 

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli: 

1. Pan Edmund Ligman              -  Wójt Gminy 

2. Pan Mirosław Karbowski       -   Zastępca Wójta Gminy 

3. Pan Czesław Świniarski         -   Sekretarz Gminy 

 

  

Ad.  pkt 1 i 2 
 
 
 
Pan  Marian Ligman   – Przewodniczący Rady Gminy otworzył  
obrady II sesji Rady Gminy Rybno, powitał Panie i Panów Radnych oraz 
zaproszonych gości.   

 Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach bierze udział 15 radnych , co 
stanowi kworum Rady wymagane do prowadzenia prawomocnych obrad  
 i podejmowania prawomocnych uchwał.  
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Ad. pkt 3 
 
Porządek obrad  II sesji   Rady  Gminy 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Ustalenie porządku  obrad 
3. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Gminy 
4. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego  Wójta Gminy. 
5. Podjęcie uchwał w następujących sprawach : 
    1) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2006 rok, 
    2) ustalenia  wynagrodzenia dla Wójta Gminy, 
    3) ustalenia  wysokości i zasad przyznawania diet radnym za udział 
         w pracach rady i komisji  Rady Gminy Rybno. 
6. Apel Rady Gminy w sprawie utrzymania dotychczasowych połączeń  
      kolejowych przewozów  pasażerskich . 
7 .Wolne wnioski i zapytania. 
8. Zamknięcie obrad. 
   
  Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do  radnych i Pana Wójta  
z pytaniem, czy ktoś z  radnych  lub Pan Wójt chciałby wnieść  do porządku 
obrad  jakieś zmiany bądź poprawki. 
Ze swej strony zgłosił wniosek o zmianę w pkt.5 zawnioskował o przesunięcie 
podpunktu 3 w miejsce punktu 2,  natomiast podpunkt 2 byłby punktem 3  
 Pan Wójt Gminy nie wniósł poprawek ani dodatkowych punktów do 
porządku obrad II sesji Rady Gminy jaki radni otrzymali w zawiadomieniach  
o zwołaniu sesji. 
W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 
wniosek o zmianę  w porządku obrad polegającą  na zmianie kolejności 
rozpatrywania projektów uchwał w punkcie 5  podpunkt 2 i 3 . 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym w obecności 15 radnych  tj. ustawowego 
składu Rady jednogłośnie 15 głosami „ za „ przyjęła  powyższy wniosek. 
 
Porządek obrad II sesji Rady Gminy po zmianach. 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Ustalenie porządku  obrad 
3. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Gminy 
4. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego  Wójta Gminy. 
5. Podjęcie uchwał w następujących sprawach : 
    1) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2006 rok, 
    2) ustalenia  wysokości i zasad przyznawania diet radnym za udział 
         w pracach rady i komisji  Rady Gminy Rybno. 
   3) ustalenia  wynagrodzenia dla Wójta Gminy, 
6. Apel Rady Gminy w sprawie utrzymania dotychczasowych połączeń  
      kolejowych przewozów  pasażerskich . 
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7 .Wolne wnioski i zapytania. 
8. Zamknięcie obrad. 
 
   
Ad. pkt 3 
 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Marian Ligman   zwrócił się  
do radnych z pytaniem , czy są uwagi do sporządzonego protokołu z  XXXV sesji 
Rady Gminy . 
 Radni nie zgłosili uwag, ani poprawek  do protokołu , Rada Gminy 
w głosowaniu jawnym na stan Rady 15 radnych  w obecności 15 radnych , 
jednogłośnie 15 głosami „  za”  przyjęła protokół  z XXXV sesji Rady Gminy. 
 
 
 
Ad. pkt 4 
 
 Przewodniczący Rady Gminy Pan Marian Ligman odczytał Radzie Gminy 
zaświadczenie   wydane przez Gminną Komisję Wyborczą w Rybnie z dnia  
16 listopada 2006 roku, w którym Gminna Komisja Wyborcza w Rybnie 
stwierdza, że  w wyborach, które odbyły się dnia 12 listopada 2006 roku 
Pan Edmund Ligman  został wybrany Wójtem Gminy Rybno. 

Następnie  powiedział, że  zgodnie z art. 29a ustawy o samorządzie 
gminnym objęcie obowiązków przez wójta  następuje z chwilą złożenia  wobec 
rady gminy ślubowania . 

W związku z powyższym prosi wszystkich uczestników sesji o powstanie , 
a Wójta Gminy Pana Edmunda Ligmana o złożenie ślubowania. 
Pan Edmund Ligman - Wójt Gminy Rybno  złożył  ślubowanie zgodnie z treścią 
art.29a ust.1 i dopowiedział słowa  „ Tak mi dopomóż Bóg ”. 
 Po złożeniu ślubowania przez Wójta Gminy Przewodniczący Rady Gminy 
złożył  Wójtowi Gminy  gratulacje i serdeczne życzenia z okazji objęcia funkcji 
Wójta Gminy Rybno  zwracając uwagę na fakt , że społeczeństwo potwierdziło 
wysokim poparciem  kandydaturę  Edmunda Ligmana  na stanowisko Wójta 
mając na uwadze efektywne  działania jakie podejmował na rzecz rozwoju gminy  
w IV kadencji Rady, po czym w imieniu Rady  wręczył mu kwiaty. 
 Pan Edmund Ligman - Wójt Gminy Rybno podziękował za życzenia 
 i gratulacje  , powiedział, że społeczeństwo oczekuje dalszych naszych 
wspólnych działań, przy dobrym  zrozumieniu i wspólnym działania jako gmina 
możemy ubiegać się  o środki z zewnątrz , potrzeby są duże ,  jako gmina  nie 
będziemy z niczego rezygnować . 
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Ad. pkt 5 
 
Rada Gminy przystąpiła do podejmowania uchwał. 
 
 
1. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2006 rok. 
 
 Pan Edmund Ligman – Wójt  Gminy  omówił proponowane zmiany  
w budżecie Gminy na 2006 rok, wyjaśnił, że zmiany dotyczą: 
- w dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa  – zwiększa  się wydatki  o kwotę  
   727.- zł z przeznaczeniem na zakup usług pozostałych, 
-  w dziale 750 Administracja  publiczna zwiększa się wydatki o kwotę 1.000.- zł,  
    - na zakup materiałów i wyposażenia,   
-  w dziale  754 Bezpieczeństwo publiczne  i ochrona przeciwpożarowa  
    -  zwiększa się wydatki o kwotę 10.000.- zł z przeznaczeniem na zakup usług 
       remontowych  i usług pozostałych ( remont strażnic w Dębieniu ), 
- w dziale  758 Rozliczenia różne zwiększa się dochody o kwotę 63.765.- zł   
      z przeznaczeniem na:  
      -  22.221.- zł  zwiększenie  subwencji oświatowej  
      - 41.544.- zł uzupełnienie  subwencji ogólnej , środki  na uzupełnienie  
        dochodów gmin, 
- w dziale 801 oświata i wychowanie zwiększa się  wydatki o kwotę    22.221.- zł  
     z przeznaczeniem na wydatki szkół podstawowych , 
- w dziale 852  Pomoc społeczna dokonuje się korekty planu poprzez 
      zwiększenie o 1.540.- zł świadczeń społecznych (świadczenia rodzinne),  
      a zmniejszenie wynagrodzeń osobowych pracowników  obsługujących  te 
      świadczenia o 1.000.- zł i zakup  usług pozostałych o 540.- zł. 
-  w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska zwiększa się  
      wydatki o kwotę 26.817.- zł na selektywna zbiórkę odpadów. 
-  w dziale  926 Kultura fizyczna  i sport – zwiększa się wydatki o kwotę  
     3.000.- zł  na zakup oleju opałowego. 

Radni nie zgłosili uwag ani pytań do projektu uchwały w sprawie zmian 
w budżecie Gminy Rybno na 2006 rok, w związku z czym Przewodniczący Rady 
Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały.  
  

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na stan  Rady 15 radnych  
 w obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za „ podjęła uchwałę  
w sprawie w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2006 rok ( uchwała 
stanowi załącznik do protokołu) 
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3.  Projekt uchwały w sprawie  ustalenia  wysokości i zasad przyznawania diet  
    radnym za udział  w pracach rady i komisji  Rady Gminy Rybno. 
 
 
    Przewodniczący  Rady Gminy  wyjaśnił, że Rada poprzedniej kadencji  
na wniosek radnych ustaliła miesięczną dietę dla radnych za udział w pracach  
rady i komisji. Dla radnych wynosiła ona 15 %, a dla Przewodniczących Komisji 
17% kwoty bazowej określanej corocznie dla osób zajmujących kierownicze 
stanowiska państwowe . 
Rozpoczyna się  kadencja nowej Rady i został przygotowany projekt  uchwały  
z propozycją  zwiększenia  diety do 17 % dla radnych i 19 % dla 
Przewodniczacych Komisji . 
 Pan Czesław Świniarski - Sekretarz Gminy  wyjaśnił, że kwota bazowa  
określana jest corocznie w ustawie budżetowej  Państwa na dany rok, kwota 
bazowa na rok 2006 wynosi 1.726,74 zł. 
Radnych poprzedniej kadencji satysfakcjonowało ustalenie diety miesięcznej za 
udział w pracach  rady i komisji. 
Przewodniczący Rady Gminy  otworzył dyskusję nad projektem uchwały 
wyjaśniając, że  diety Przewodniczącego Rady i Wiceprzewodniczącego Rady 
pozostają w dotychczasowej wysokości. 
W  dyskusji radni zwracali uwagę na fakt, że  dieta powinna być ustalana na 
początku kadencji, w ubiegłej kadencji Rada zrealizowała   
 
 
 
 
 Pan Czesław Świniarski – Sekretarz Gminy  pokrótce omówił projekt 
Statutu Urzędu Gminy Rybno wskazując na potrzebę jego uchwalenia , jest to 
wymóg ustawowy.  
Radni nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu Statutu, 
w związku z brakiem pytań ze strony radnych ,Przewodniczący Rady Gminy 
zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia Statutu 
Urzędu Gminy Rybno 
  

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na stan  Rady 15 radnych  
 w obecności 12 radnych jednogłośnie 12 głosami „ za „ podjęła uchwałę  
w sprawie w sprawie uchwalenia Statutu Urzędu Gminy Rybno  ( uchwała 
stanowi załącznik do protokołu) 
 
 
4. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian  w  Statucie Samodzielnego 
    Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie. 
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 Pan Edmund Ligman Wójt Gminy  wyjaśnił, że  w Ośrodku Zdrowia  
w Rybnie została  utworzona  Poradnia logopedyczna, które będzie wchodzić  
w strukturę Zakładu i w związku z tym zachodzi potrzeba  dokonania zmian  
w Statucie SP GZOZ. Odbyło się posiedzenie Rady Społecznej Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej na których uchwalono zmiany  
w Statucie, Rada Gminy zgodnie ze swoimi kompetencjami  zatwierdza  zmiany. 
 W związku z brakiem pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady 
Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia 
zmian  w  Statucie Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Rybnie. 
 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na stan  Rady 15 radnych  
 w obecności 12 radnych jednogłośnie 12 głosami „ za „ podjęła uchwałę  
w sprawie zatwierdzenia zmian  w  Statucie Samodzielnego Publicznego 
Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie ( uchwała stanowi załącznik 
do protokołu). 
 
5. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Rozwoju Miejscowości  
    Rybno. 
 
 Pan Edmund Ligman – Wójt Gminy wyjaśnił, że w wyniku przetargu na 
wykonanie inwestycji  „ Budowa obiektu kulturalnego – Biblioteka „  w Rybnie  
spadła cena i pozostałą kwotę jaka była na tą inwestycję przyznana  trzeba było 
wykorzystać w tej samej miejscowości. Jest to kwota  87.722.- zł  i planowana 
jest na zagospodarowanie terenów zielonych i wypoczynku – plaża w Rybnie. 
Mieszkańcy Rybna na zebraniu   w dniu  26 lipca 2006 roku zatwierdzili   Plan 
Rozwoju Miejscowości Rybno. 
Wywiązała się dyskusja na temat  zagospodarowania brzegów jezior nie tylko  
w Rybnie,  Radny Pan Andrzej Kornacki  powiedział, że są uwagi mieszkańców  
Hartowca, że  nie ma dojścia do jeziora,  dobrze jest zagospodarowany teren 
szkolny tylko nie ma  plaży. 
Radny Pan Zbigniew Wierzbowski  zgłosił uwagę, że mieszkańcy chcieli by 
brzeg  jeziora od  strony  szkoły wyrównać i nawieźć  ze   3 wywrotki  żwiru. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy  Pan Marian Ligman  powiedział, że mają się 
pojawić od 2007 roku nowe programy dotyczące zagospodarowania wód, 
ochrony flory, fauny. Nikt nie ma prawa  ingerencji jakiejkolwiek w brzegi 
jeziora bez   odpowiednich zezwoleń , w Hartowcu   teren nie prywatny nad 
jeziorem jest tylko teren szkolny. 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że aby wejść z pracami na brzeg stawu czy 
jeziora  jest długa procedura aby uzyskać niezbędne  zezwolenia, w związku  
z krótkim okresem na realizację zadania zagospodarowanie terenów zielonych 
 i wypoczynku – plaża w Rybnie nie było praktycznie możliwości, by  wchodzić 
w brzeg jeziora, dlatego zaplanowano realizację  zadań takich jak : parking na 26 
stanowisk, tablice informacji turystycznej, sanitariaty dwu kabinowe, kosze 
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żelbetowe uliczne i przebudowa schodów terenowych . Na przyszłość , gdy 
pojawią się nowe programy w których można uzyskać dofinansowanie trzeba 
będzie się zastanowić w które miejsca można będzie wejść z tematem 
zagospodarowania brzegów stawów i jezior. 

Odnośnie zgłoszonego problemu przez radnych z Hartowca  - braku  plaży  
i dojścia do jeziora na miejscu w najbliższy poniedziałek sprawdzimy jaki jest 
brzeg jeziora od strony szkoły. 
 Więcej uwag i zapytań radni nie zgłosili w związku z czym 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie Rady projekt uchwały  
w sprawie zatwierdzenia Planu Rozwoju Miejscowości  Rybno. 
  
  

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na stan  Rady 15 radnych  
 w obecności 12 radnych jednogłośnie 12 głosami „ za „ podjęła uchwałę  
w sprawie zatwierdzenia  Planu Rozwoju Miejscowości Rybno( uchwała 
stanowi załącznik do protokołu). 
 
6. Projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie ustalenia stawek  
    opłaty za zajęcie pasa drogowego na cele niezwiązane z budową, przebudową,  
    remontem, utrzymaniem i ochroną dróg.  
 
 Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję na projektem uchwały. 
 
Radny Pan Grzegorz Sobotka  zapytał, kto będzie pokrywał koszty związane 
z wykonaniem przyłącza    właścicieli działek, którzy tego nie dokonali  przed 
położeniem asfaltu  na ulicy. 
 Pan Wójt Gminy odpowiedział, że właściciel wykonuje przyłącze na 
własny koszt, a uszkodzony asfalt  musi być  wykonany przez Firmę, która 
wykonywała asfaltowanie tej ulicy. 
 W związku brakiem dalszych uwag i pytań Przewodniczący Rady Gminy 
zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 
sprawie  zmiany uchwały w sprawie ustalenia stawek  opłaty za zajęcie pasa 
drogowego na cele niezwiązane z budową, przebudową,  remontem, 
utrzymaniem i ochroną dróg.  
 
  

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na stan  Rady 15 radnych  
 w obecności 12 radnych jednogłośnie 12 głosami „ za „ podjęła uchwałę  
w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia stawek  opłaty za zajęcie 
pasa drogowego na cele niezwiązane z budową, przebudową,  remontem, 
utrzymaniem i ochroną dróg (uchwała  stanowi załącznik do protokołu). 
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Ad. pkt  6 
 
Wolne wnioski i zapytania 
 
 Radny Pan  Zbigniew Wierzbowski  zgłosił wniosek o nawiezienie żwiru 
na drogę w Hartowcu  w kierunku posesji Państwa Wiśniewskich i Hartfelder – 
potrzeba około 3 wywrotek żwiru. 
Nadmienił, że na drodze prowadzącej do sklepu Pana Olszewskiego rosnące 
drzewa wrastają w linię energetyczną , wnioskował o sprawdzenie na miejscu  
tego faktu, czy nie zagraża to bezpieczeństwu mieszkańców, jeżeli tak należałoby 
podjąć działania w tym kierunku. 
Zgłosił wniosek formalny o wprowadzenie zwolnienia lub w innej formie 
ograniczenie prędkości na  drodze osiedlowej w Hartowcu, która jest wąska  
i przy  nieodpowiedniej prędkości zagraża bezpieczeństwu . Jest to droga  przy 
posesjach   Państwa Wilkom i Pani Sikorskiej.  
 Radna Pani Wiesława Sałcka zgłosiła wniosek   o naprawę drogi za 
jeziorem w Żabinach poprzez nawiezienie żwiru   ok.1 wywrotki – droga  
w kierunku posesji Państwa Rozentalskich , Morenc do Pana Oman.  
 
 
Ad. pkt 7 
 
 
 Po wyczerpaniu  porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy  
Pan Marian Ligman  podziękował radnym i zaproszonym gościom za udział  
i zamknął obrady II sesji Rady Gminy Rybno. 
 
 
 
 
 
 
 
    Protokołowała      Przewodniczący Rady Gminy 
 
Janina Czubkowska      Marian Ligman  


